

Title (en)
Drilling tool.

Title (de)
Bohrwerkzeug.

Title (fr)
Outil de forage.

Publication
EP 0392544 A2 19901017 (DE)

Application
EP 90107054 A 19900412

Priority
DE 3912067 A 19890413

Abstract (en)

The drilling tool comprises a tubular outer housing (1) which, via connection means, can be connected at its top end to a drill-pipe string and at its bottom end to a drill bit (2), a pilot drilling unit (3) which, by means of a catch device (4), can be drawn up out of the outer housing (1) and can be put down into the outer housing (1) and is also axially displaceable in the latter during the drilling operation, and a deep-hole motor (16) operated by drilling fluid. The pilot drilling unit (3) is supported in longitudinal guides (18) in such a way as to non-rotatable relative to these longitudinal guides (18) but axially displaceable inside the outer housing (1), has reaction surfaces (5) which can be acted upon by the pressure of the drilling fluid to produce an axial feed force acting on the pilot drilling unit (3) in the bottom direction, and has a rotary body which can be rotationally driven by the deep-hole motor (16) and in turn carries a rotary boring bit (10). In this arrangement, the outer housing (1) forms the stator of the deep-hole motor designed as a turbine (16), and a tubular inner housing (17) rotatably supported in the outer housing (1) forms the rotor of the turbine (16), and the longitudinal guides (18) supporting the pilot drilling unit in operation are provided in the inner housing (17).

Abstract (de)

Das Bohrwerkzeug umfaßt ein rohrförmiges Außengehäuse (1), das über Anschlußmittel an seinem oberen Ende mit einem Bohrrohrstrang und an seinem unteren Ende mit einer Bohrkrone (2) verbindbar ist, eine Pilotbohrseinheit (3), die mittels einer Fangvorrichtung (4) aus dem Außengehäuse (1) aufziehbar und in dieses absetzbar sowie in diesem während des Bohrbetriebs axial verschiebbar ist, und einen bohrspülungsbetriebenen Tieflochmotor (16). Die Pilotbohrseinheit (3) ist in Längsführungen (18) relativ zu diesen unverdrehbar, jedoch axial verschiebbar innerhalb des Außengehäuses (1) abgestützt ist, weist vom Druck der Bohrspülung beaufschlagbare Reaktionsflächen (5) zur Erzeugung einer auf die Pilotbohrseinheit (3) in Sohlenrichtung wirkenden axialen Vorschubkraft auf und hat einen drehbar vom Tieflochmotor (16) antreibbaren, seinerseits einen Drehbormeißel (10) tragenden Drehkörper. Dabei bildet das Außengehäuse (1) den Stator des als Turbine (16) ausgebildeten Tieflochmotors und ein rohrförmiges, im Außengehäuse (1) drehbar abgestütztes Innengehäuse (17) den Rotor der Turbine (16), und im Innengehäuse (17) sind die die Pilotbohrseinheit im Betrieb abstützenden Längsführungen (18) vorgesehen.

IPC 1-7

E21B 4/02; E21B 25/04

IPC 8 full level

E21B 4/02 (2006.01); **E21B 25/04** (2006.01)

CPC (source: EP US)

E21B 4/02 (2013.01 - EP US); **E21B 25/04** (2013.01 - EP US)

Designated contracting state (EPC)
FR GB

DOCDB simple family (publication)

EP 0392544 A2 19901017; EP 0392544 A3 19920408; EP 0392544 B1 19940720; CA 2014570 A1 19901013; DE 3912067 C1 19900906;
US 5038873 A 19910813

DOCDB simple family (application)

EP 90107054 A 19900412; CA 2014570 A 19900412; DE 3912067 A 19890413; US 52370290 A 19900412